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Protokół Nr 1.2017 
z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 23 stycznia 2017 r. 
godz. 11:00 

 

Posiedzenie otworzył i przewodniczył jego obradom Pan Alfred Skura – Przewodniczący 

Komisji rolnictwa, ochrony środowiska , dróg i transportu. 

 

Na wstępie Pan Przewodniczący powitał wszystkich członków komisji, jak również osoby 

zaproszone.  

W posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu wzięło udział 7 

członków komisji na ogólną liczbę 8 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto w posiedzeniu udział wzięły osoby zaproszone 

zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

Podczas rozpoczęcia posiedzenia nieobecne 2 osoby: pan Gustaw Saramański (nieobecność 

usprawiedliwiona– zwolnienie lekarskie) oraz pani Maria Serwinowska. 

  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad i protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027; 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok; 

c) zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu Opatowskiego; 

d) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu  w Opatowie na 2017 r.; 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok; 

f) zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

powiatowych; 

g) rozpatrzenia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu opatowskiego  

za 2016 r.; 

h)  rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w  Opatowie o stanie bezpieczeństwa powiatu  w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 

rok 2016. 

3. Sprawozdanie z realizacji planu pracy komisji za 2016 r.  

4. Przedstawienie projektu planu pracy komisji na rok 2017. 

5. Sprawy organizacyjne. 

6. Zamknięcie posiedzenia.    

 

Pan Przewodniczący powiedział, że wszyscy otrzymali proponowany porządek posiedzenia, 

a następnie zapytał członków komisji, czy są uwagi lub inne propozycje do porządku obrad. 
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Z uwagi na przybycie na posiedzenie Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie oraz 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej pan Przewodniczący 

zaproponował, aby dokonać zmiany w proponowanym porządku obrad poprzez zamianę 

kolejności podpunktów g) i h) tj. omówienie ich jako pierwszych. Wobec powyższego 

proponowany porządek obrad przedstawiałby się następująco: 

1.Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad i protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2.Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

g) rozpatrzenia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu opatowskiego  

za 2016 r.; 

h) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w  Opatowie o stanie bezpieczeństwa powiatu  w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 

rok 2016. 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027; 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok; 

c) zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu Opatowskiego; 

d) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu  w Opatowie na 2017 r.; 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok; 

f) zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

powiatowych. 

3. Sprawozdanie z realizacji planu pracy komisji za 2016 r.  

4. Przedstawienie projektu planu pracy komisji na rok 2017. 

5. Sprawy organizacyjne. 

6. Zamknięcie posiedzenia.    

 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w propozycję. 

 

Powyższy porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia  

Nikt nie zgłosił uwag , wobec czego zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 

posiedzenia bez odczytywania.  

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 6 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

Pan Przewodniczący poinformował o przejściu do realizacji kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad.2.Omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

g) rozpatrzenia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie  o stanie 
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porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu opatowskiego za 2016 r. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przybyłych gości tj. w pierwszej kolejności 

Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie. 

 

Głos zabrał pan Ryszard Komański – Komendant Powiatowy Policji w Opatowie, który 

przedstawił swoją osobę, zaznaczając, iż po raz pierwszy ma zaszczyt uczestniczyć 

w posiedzeniu komisji. Poinformował o dotychczas pełnionych funkcjach i długoletnim 

stażu pracy. Porównując rok 2015 z rokiem 2016 powiedział, iż przestępczość kryminalna 

zmalała o 30 %. Oznajmił, iż daje się zauważyć niewielki wzrost liczby osób nieletnich, które 

popełniły czyny karalne w 2016 r. w stosunku do 2015 r. Kontynuując powiedział również 

o sprawach związanych z  wideo rejestratorem i narkotestami. Następnie Komendant 

omówił zagrożenia narkotykowe wśród młodzieży szkolnej. Wspomniał również, że 

w najbliższym czasie będzie się zwracał się z prośbą do organów powiatu o sfinansowanie 

zakupu urządzenia służącego do wykrywania narkotyków w ślinie. 

W trakcie udzielania powyższej informacji weszła na salę obrad pani Maria Serwinowska 

(godz.11:06). Od tej chwili posiedzenie toczyło się w obecności 7 – osobowego składu 

Komisji. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania do pana Komendanta Ryszarda 

Komańskiego. 

 

Głos zabrał pan Jacek Dwojak, który powiedział, że cieszy się z powodu osobistego 

przybycia Komendanta na dzisiejsze posiedzenie. Kontynuując wypowiedź poruszył sprawę 

oznakowania prędkości na drodze przebiegającej przez teren gminy Tarłów (20 km odcinek 

drogi oznakowany dozwoloną prędkością 50km/h). 

 

W tej sprawie zabrał głos pan Starosta, który poinformował o przyczynach zamieszczenia 

w/w oznakowania, które związane jest z poszerzeniem drogi. Ponadto pan Starosta 

poprosił  Komendanta o niekaranie osób starszych, które chodzą po niewłaściwej stronie 

ulicy. 

 

Pan Komendant Komański oznajmił, że obecne działania policji sprowadzają się bardziej do 

pouczenia pieszych niż karania mandatami karnymi. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania dotyczące sprawozdania 

Komendanta Powiatowego Policji w Opatowie  o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie powiatu opatowskiego za 2016 r. 

 

Nikt  więcej nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

w/w projektu uchwały. 

 



OR.II.0012.3.1.2017 

Protokół Nr 1.2017 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu – V kadencji 
odbytego w dniu 23 stycznia 2017 r.  Strona 4 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

h) rozpatrzenia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

w Opatowie o stanie bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 

rok 2016.  

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu następnego gościa pana Grzegorz Szewczyka  

- Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Opatowie . 

Komendant omówił okres od 2015  r. do 2016  r. mówiąc, iż nastąpił spadek ilości zdarzeń 

z 536 w 2015 r. do  444 w roku 2016, a także w grupie  alarmów fałszywych z 17 w 2015 r.  

do 8 w roku 2016 r. Wspomniał, iż organizowane są akcje profilaktyczne poprzez które 

starają się dotrzeć do mieszkańców tj. np. akcja „czad i ogień - obudź czujność”, 

zachęcające społeczeństwo do zakupu tzw. czujek czadu. Nadmienił, iż niektóre czujki 

czadu zostały zakupione przez Wójtów oraz rozdane mieszkańcom gminy. Pan Komendant 

poinformował, iż powiat opatowski jest specyficzny ze względu na dużą liczbę dróg  

krajowych i wojewódzkich, które tu przebiegają. Oznajmił, iż 65% wszystkich zdarzeń  to 

zdarzenia, które nie są pożarem. Pan Komendant powiedział również, iż straż stara się 

pouczać nie karać, a jedynie tylko niektóre sprawy są kierowane do nadzoru budowlanego. 

Podkreślił, iż największą bolączką są domy jednorodzinne.   

  

Następnie pan Przewodniczący Alfred Skura zapytał, czy są jakieś pytania do Pana 

Komendanta. 

 

Głos zabrał pan Ryszard Łucki  pytając Komendanta jakie są miejscowe zagrożenia. 

 

Pan Komendant Szewczyk wymienił trzy rodzaje zagrożeń: małe – które polegają  na 

zabezpieczeniu miejsca zdarzenia, lokalne – określone jakie siły muszą brać udział oraz 

średnie to samo zdarzenie narzucone parametrami z rozporządzenia. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do pana Komendanta. 

 

O głos poprosił pan Wacław Rodek, który zapytał z czego wynikają różnice dotyczące 

małych, lokalnych zagrożeń. 

 

Pan Komendant objaśnił parametry dotyczące powierzchni i kubatury budynków.    

 

Wobec braku dalszych pytań pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekty uchwały, który stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu.  
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Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

Pan Przewodniczący podziękował Panom Komendantom za przybycie na posiedzenie 

Komisji, którzy opuścili salę obrad. 

 

a) zmiany uchwały  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2017-2027. 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2017– 2027. 
 
O zabranie głosu poprosił pan Wacław Rodek. 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wacławowi Rodkowi, który zapytał dlaczego 
podatek od firm w ubiegłym roku był w kwocie 50 tys. zł, w tym roku to  kwota 370 tys. zł.  
i czym te wahania są spowodowane. 
 
Pani Skarbnik - Zofia Rusak wyjaśniła, że związane to jest z zwiększoną produkcją. Dodała, iż 
był duży obrót i dlatego też prognoza jest większa na rok bieżący. 

 
Nikt  więcej nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
w/w projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 
projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 
 
b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok. 

 

 Wobec ich braku zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

c) zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu Opatowskiego. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały w sprawie 

nadania statutu Powiatu Opatowskiego.  

 

O głos poprosiła pani Ewa Masternak – Sekretarz Powiatu, która poinformowała, iż  w dniu 

5 stycznia br. odbyła się kontrola służb Wojewody w nowoutworzonej Placówce 

Opiekuńczo - Wychowawczej w Ożarowie, czego konsekwencją jest wydanie w dniu 9 

stycznia br. zezwolenia Wojewody na prowadzenie tejże placówki. Wyjaśniła również, że 
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w dniu 22 sierpnia 2016 r. Rada Powiatu utworzyła Placówkę, nie mniej jednak utworzenie, 

a zezwolenie na prowadzenie działalności to dwie różne kwestie. Dlatego też dopiero na 

najbliższej sesji jest możliwość wprowadzenia tej Placówki w grono jednostek 

organizacyjnych powiatu.  

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały. 

 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący zapytał kto jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu 

Opatowskiego. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwał, który stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

d) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu  w Opatowie  na 2017 r; 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia planu pracy  Rady Powiatu w Opatowie na 2017 r. 
 
Wobec ich braku zapytał kto jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 

projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

  
e) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 
 
O głos poprosiła pani Ewa Masternak – Sekretarz Powiatu. 
 
Przewodniczący udzielił głosu pani Ewie Masternak – Sekretarz Powiatu w Opatowie, która 
poinformowała, iż w załączniku nr 1 do projektu uchwały członkowie Komisji Rewizyjnej 
podczas posiedzenia zaproponowali przeprowadzenie kontroli problemowych 
obejmujących wybrane zagadnienia lub zagadnienie z zakresu działalności podmiotu 
kontrolowanego, w następujących jednostkach powiatowych: Zespół Szkół Nr 1 
w Opatowie, Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy w Dębnie im. Mieczysława Jopka, 
Dzienny Dom „Senior-WIGOR” w Opatowie oraz „Centrum Dializa” Sp. z o.o. w Sosnowcu - 
Szpital w Opatowie. 
 
Pan Przewodniczący zapytał ponownie czy są pytania do przygotowanego projektu 

uchwały. 

 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący zapytał kto jest  za pozytywnym  zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 



OR.II.0012.3.1.2017 

Protokół Nr 1.2017 z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu – V kadencji 
odbytego w dniu 23 stycznia 2017 r.  Strona 7 

 
W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 
projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 
 
f) zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 
powiatowych. 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do przygotowanego projektu uchwały w sprawie 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych. 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Staroście, który omówił sprawę dotyczącą wysokości 
stawek opłat za zajecie pasa drogowego dróg powiatowych, podkreślając, iż obniżenie 
stawek za 1 m2 pozwoli w istotny sposób zwiększyć obszar inwestycji i objąć tereny 
o mniejszej gęstości zaludnienia, a tym samym zwiększyć liczbę mieszkańców będących 
w zasięgu sieci szerokopasmowej. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec czego pan Przewodniczący zapytał kto jest za 
pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w 
projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 
 
Wobec wyczerpania bieżącego punktu pan Przewodniczący poinformował o przejściu do 
realizacji kolejnego punktu posiedzenia. 
 

Ad.3.Sprawozdanie z realizacji planu komisji za 2016 r.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do przedłożonego sprawozdania za realizacji 

planu komisji za 2016 r.  

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem w/w 

sprawozdania. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w  

sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

  

Ad.4.Przedstawienie projektu planu pracy komisji na rok 2017. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do przedstawianego projektu planu pracy 

komisji na rok 2017 r. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Wacław Rodek. 

 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wacławowi Rodkowi który zaproponował, 

aby zorganizować w naszym powiecie szkolenie dla hodowców bydła i trzody chlewnej. 
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Pan Starosta przychylił się do propozycji pana Wacława Rodka prosząc jednocześnie, aby 

powyższą sprawą zajął się Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Opatowie. 

 

Pan Przewodniczący zapytał ponownie, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos 

w realizowanym punkcie posiedzenia. 

 

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem planu 

pracy komisji na rok 2017. 

 

W głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w  

Plan pracy, który stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Udział w głosowaniu wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad.5 Sprawy organizacyjne. 

 Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Staroście, który omówił sprawę, która wpłynęła 

z Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczącą mandatu radnej Anety Bławat.  

  

 Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania. 

 

Wobec braku dalszych głosów pan Przewodniczący poinformował o przejściu do ostatniego 

punktu posiedzenia. 

 

Ad.6. Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Przewodniczący podziękował zebranym osobom za przybycie i zamknął posiedzenie 

komisji. 

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 11:45.) 

 

Protokołowała: 

mgr Anna Ziarko 

Przewodniczący Komisji 

rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu. 

 

Skura Alfred 


